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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 202 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 202 
”Vil ministeren redegøre for, hvilke konsekvenser det har for omfanget og 
kvaliteten af kontrollen, at analyserne af NPO på renseanlæg og i særskilte 
industriudledninger er udgået, og at beregningerne fremover baseres på 
egenkontroldata fra kommunerne?” 
 
Svar 
Som udgangspunkt forventer jeg ikke store konsekvenser af den beskrevne 
ændring for disse to områder. De målinger af NPO, der har indgået i NO-
VANA-programmet, har været et supplement til det almindelige spildevands-
tilsyn.   
 
Omfanget af den kontrol, der i dag foregår på renseanlæg og særskilte in-
dustriudledninger, er fastsat i de udledningstilladelser, der gælder for den 
enkelte udledning. I forhold til renseanlæg er der endvidere fastsat mini-
mumskrav til antal og kvalitet af de analyser, der skal tages som et led i 
egenkontrollen. Disse egenkontroldata anvendes i NOVANA-programmet.  
 
På baggrund af det ovenstående kan jeg ikke afvise, at der på sigt kan ske 
forskydninger i antallet af udtagne analyser ved den enkelte kilde, men der 
er i lovgivningen for spildevandsanlæg lagt op til, at det samlede antal ana-
lyser på landsplan forbliver nogenlunde uforandret.       
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